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Skolebestyrelsen 
Ungarnsgade 13, 2300 København S 

T: 3317 5000 / E:  shorst14@gmail.com 
Skolenr. 31165 / Skolekode: 101058 / www.lps.kk.dk 

 
 
 

 

Referat af 1. ordinære møde i skolebestyrelsen 
skoleåret 2023/24  

Onsdag d. 16. august 2023 kl. 16.30–18.30 på Lilleskolen, Wittenberggade 2-4 
 
Til stede: Allan, Camilla, Dorthe, Haydee, Mikkel, Sebastian, Emilie, Jens, Gro, Nicole,  
Rasmus, Anette (referent) 
 
REFERAT  
1. O Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 

Velkommen til de nye elevrepræsentanter – præsentationsrunde 
Dagsorden godkendt uden ændringer. 

2. O Meddelelser fra formanden 
Skole og Forældre København inviterer til kursus om SBs arbejde med budget, 19. september, se 
https://www.skole-foraeldre-kbh.dk/kurser/3330-2/ - alle medlemmer af skolebestyrelsen er velkomne. 

3. O  Meddelelser fra skolelederen 
God start på året. 936 elever før ferien, efter ferien 889 elever. 86 elever i de nye BH. Klasserne, 4 
klasser. Start problemer med skemaerne, er på plads, souschef stilling er slået op. 
Skoleudviklingssamtale på mandag, afløser udviklingssamtaler. 
Der blev afholdt to fælles dage for lærere og pædagoger i Holte i august om forældresamarbejde og 
ressourceorienteret børnesyn.  
Vi har et udestående med at få overdraget Elevfonden til en ny form, det vender vi tilbage til.  
Der er mange ferieønsker fra forældre, ledelsen arbejder på en ny løsning på denne udfordring, da 
processen i dag ikke er god nok.  
Skolens kor forestås fremover af Johan Riis, formentlig opstart i september. 
 

4. O Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 
Ros til Holte mødet, information om elevsituationen på Storeskolen. Vi arbejder med bedre trivsel for 
eleverne og et forslag til ændret indeordning, Forløbet diskuteres i de forskellige årgangsteams og 
resultaterne samles op og sendes til ledelsen. 
 

5. O Meddelelser fra elevrådsrepræsentanterne 
Har afholdt informationsmøde om elevrådet. Har arbejdet med trivsel i forhold til de nye 6. klasser. 
Orienteret om legredskaber. Bæredygtighed har været diskuteret. 
 

6. O Orientering fra KKFO 
Intet nyt. Faldende børnetal også i KKFO. 
 

7. O Status på Modtageklasser med børn fra Ukraine 
Skolen giver kort status, især med fokus på indslusning i almenklasserne 
En del af de ukrainske børn er på vej ud i almenklasserne, og indtil videre ser det ud til at gå godt. 
Skolen arbejder for at der etableres en fast modtageklasse på LPS, dvs. med børn ikke kun fra Ukraine. 
Det er vigtigt, at implementeringen har øje på hele medarbejdergruppen, så det ikke kun er enkelte 
personaler, der er orienteret omkring opgaven. 
Når elever fra modtageklasser indsluses, er det vigtigt, at der skeles til klassens trivsel og 
forældregruppen orienteres så de kan støtte op omkring inklusionen af de nye elever og deres forældre. 
Punktet tages op igen på kommende skolebestyrelsesmøde, hvor Frida (DSA-vejleder) inviteres med til 
mødet.  

https://www.skole-foraeldre-kbh.dk/kurser/3330-2/
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8. D Planlægning af dette skoleårs arbejde i skolebestyrelsen 
Vi drøfter ønsker til hvad vi skal arbejde med og hvornår. Dette fører til en årsplan som laves efter 
dette møde og drøftes/besluttes på næste møde. Vi beslutter også en mødeplan – datoforslag udsendes 
senere, vi forventer at mødes onsdage kl. 16.30 som hidtil. 
 
Følgende temaer skal tages op til drøftelse i løbet af skoleåret: 

• Elevtrivsel, efterår 2023 
• Personaletrivsel, efterår 2023 
• Budget og regnskab, løbende og især omkring årsskiftet 
• Skema, frikvarter og holddeling, forår 2024 
• Valg af forældrerepræsentanter til skolebestyrelsen, forår 2024 
• Inklusion  

 
Herudover er der ønsker om følgende temaer (bl.a. givet på junimødet): 

• Kommunikationsprincipper for skolen 
• Understøttelse af kontaktforældrene. Fx samtalesaloner for kontaktforældre.  
• Overgange (frikvarter til klasse, stor- til lilleskole, KKFO til skole osv.…) 
• Hvordan tiltrækker vi flere elever? 
• Hvordan styrkes elevrådet og deres deltagelse på SB-mødet – herunder hvordan inddrages det 

lille-elevråd bedre. 
• Hvordan giver vi forældrefællesskabet omkring klassen den bedst mulige start? 
• Arbejdet med skolens langsigtede udvikling nu der er ny ledelse. 
• Indsats i forhold til grøn skole/bæredygtighed, jf. tidligere diskussioner om fx Grønt råd på 

skolen. 
• Indsat for at engagere forældrene i valget til skolebestyrelsen forår 2024 

 
På mødet blev følgende fremhævet af medlemmerne som prioriterede ønsker: 

• Hvordan taler vi med børnehaverne, så vi kan løfte ansøgertallet til næste år skoleår. 
• Trivsel, kontaktforældre og rekruttering af børn (passer ind i efteråret) 
• Grøn skole – Bæredygtighed (også i bogstavelig forstand) (passer nok ind sent efterår) 
• Fællesskaber (hvordan holder vi på eleverne, flere venskabsklasser i udskolingen) 
• Meddelelsesbogen, hvordan går det med den? (vil vi ændre på konceptet, er der forskelle på 

indholdet i meddelelsesbogen i de to afdelinger og skal der hentes assistance udefra).  
• Hvordan styrker vi elevrådet og understøtter deres arbejde – både det store og det lille elevråd. 

(gerne hurtigst muligt) 
• Hvordan arbejder vi med inklusion KKFO og skole imellem 
• Et arrangement som Skolens fødselsdag – hvordan skal den se ud fra næste år 24/25, hvordan 

kan samarbejdet med KKFO’en styrkes i forbindelse med skolens fødselsdag. 
• Kommunikationsprincipper – særligt med henblik på dialogen mellem skole og hjem. 
• Åben skole uden for normal åbningstid – hvad kunne være relevant for de unge at vi laver på 

skolen. 
• Drøftelse af om det giver mening at have en profil for skolen. 

 
Sebastian og Haydee udarbejder udkast til årsplan/årshjul til næste møde. Her bruges også de input der 
gives til skolebestyrelsen til arrangementet Skolens fødselsdag d. 23. aug. Mødeplan er indtil videre 
dette, hvor alle møder er onsdage 16:30-19:00: 
 

• 27. sep. 
• 8. nov.  
• 13. dec. 
• 31. jan 
• 6. mar. 
• 10. apr. 
• 15. maj 
• 12. juni 

 
Det overvejes om mødet d. 15. maj 2024 skal lægges på et andet tidspunkt, da Jens har klasser der skal 
føres til eksamen. Det er vigtigt at der indlægges en pause til spisning under SB-møderne. 
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9. D/B Arrangementet LPS's fødselsdag 23. august og bestyrelsens bidrag hertil 
Bestyrelsen plejer at have en bod til fødselsdagsfejringen i august. Vi drøfter hvad vi gør i år, og 
aftaler hvem der gør hvad. 
Beslutninger: 

• Skolebestyrelsen laver en bod ligesom sidste år. Sebastian laver en tidsplan for, hvem der står i 
boden. 

• Alle i skolebestyrelsen har mødetjans – bortset fra elever, lærere og ledelse. Sebastian laver 
vagtplan 

• Der skal være affaldsspande under festen til at kunne affaldssortere. 
• Der genbruges service fra kælderen. Det er vigtigt, at der laves skilte som fortæller, at det er en 

bevidst strategi, der serveres i plastik-kopper fordi de bare ligger på lager alligevel. 
• Der skal evalueres på skolens fødselsdag efterfølgende.  

 
10. O Eventuelt 

Der efterspørges data på elevudviklingen efter skoledistriktet er ændret, for at se om tallene kan gøre 
SB klogere på udviklingen.  
 

11. D Evaluering af mødet 
Kort runde om hvad vi synes har været godt og ikke godt ved dette møde. 

• Mødestrukturen fungerer godt. 

• Det er vigtigt, at der er respekt omkring de ting der bliver bragt op. 

• Det er fint at man lader hinanden tale ud, uden at blive afbrudt. 

12. O Sager vedrørende enkeltpersoner 
(sager som elevrepræsentanterne ikke må deltage i) 
Intet til referat 

O: Orientering  D: Debat B: Beslutning 
 


